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Nr. 10 – 2021 

 

Referat 

Skolebestyrelsesmøde 

Hærvejsskolen 

Torsdag den 9.12.21  

kl. 17.15-19.45 

I PM2 

 

 

 
Afbud: Christian, Tina, eleverne 

Afbud næste møde:  

Fraværende:  

Sang: Sang udgår i nogle måneder p.g.a. Corona 

Sang næste møde:  

  

Referat:  

  

  

86/21  

Godkendelse af referat fra skolebe-

styrelsesmødet den 18.11.2021.     

Godkendt 

Ordstyrer 5 min  

  

  

87/21  

Meddelelser fra:                  

a) Eleverne  

b) Ledelsen Indskolingen:  

- Meget travlt. Revisitationerne i specialklasserækken er 

ved at være færdiggjorte. 

- Julehygge i klasserne, der har været juleklip i sidste 

uge. 

- Udfordret af, at enkelte elever bliver smittet og 3. 

årgang er opdelt klassevis. 

- Legepladsen er delt op, og det er svært for børnene. 

Mellemtrinnet:  

- Vi kører årgangsvis for at mindske smitten, der er stor 

opbakning fra personalet. 

- Fokus på, hvordan vi på sigt bliver bedre til at 

inkludere flere elever i almenklasser i stedet for at have 

så mange elever i specialklasser. 

- Luciaoptog på mandag. 

- Julehygge rundt omkring. 

Udskoling: 

- Juledøre, 9.b vandt. 

- Vi arbejder med ikkeuddannelsesparatheds-

vurderinger, der er mange samtaler og en del, som ikke 

er parate endnu. Fine samtaler.  

- Turboforløb i uge 2 og uge 3. 

- Sygemelding på ubestemt tid. Vi har valgt at dække 

ved at bruge lærere, eleverne kender.  
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SFO:  

- 1. kl. har været på biblioteket og pyntet juletræet 

med deres nyklippede pynt.  

- 3. kl har været i biografen, det havde været super 

godt. 

- 2. årgang har været delt pga. Covid. De er nu 

kommet ud af deres isolation, men nu er det 3. årgang, 

som er delt. 

- Børnehaveklasserne har været på 

forældrearrangement på naturskolen 

- Rigtig mange børn har skoldkopper i 0 klasse. 

- I kommende bhv. kl. er der sendt 4 anbefalinger til 

visitationen om andet skoletilbud. 

Pernille: 

- Antallet af indstillinger til visitationen er faldet rigtigt 

meget. PPR giver konsulentbistandbistand til os. 

- Fra onsdag den 15/12 indføres Coronapas. For at 

kunne gå på arbejde, skal man have et gyldigt 

Coronapas. Medarbejdere, som ikke er vaccinerede, 

skal sørge for, at de kan fremvise en negativ test.  

- Forslag fra lederne at alle undervisere skal være på 

hele undervisningsdagen. 

Hjemmeundervisning. Vi er interesseret i at løse 

opgaven så godt som muligt. Aabenraa kommune 

ønsker ikke, at det skal være ferie. 

SB Den største udfordring i indskolingen bliver længden 

af skoledagen. 

Undervisningen sker online fra 1.-3. kl. Vi har nogle 

pc´er, som børnene kan låne. Det er hovedlærerne, der 

skal stå for undervisningen. De børn, der kommer i 

nødundervisningen, kommer med på storskærm. 

-Vi tester rigtig mange børn nu, og der er styr på det, 

men det er svært at få det til at hænge sammen. Nogen 

gange opstår der en flaskehals, og så må man vente. 

Nogle forældre melder til om aftenen. Det betyder at vi 

har børn, som siger at de skal testes, men vi har ikke 

set forældrenes besked endnu. 

Dilemma, at vi ikke kan få de store elever til at gå ned 

og blive testet – selvom deres forældre har meldt dem 

til test. 

-SB Støtteforeningen skal have et regnskab, det er ikke 

godt nok, som det er nu. Der skal laves regnskab en 

gang om året for støtteforeningen. 

Vi ændre retningslinjerne, så der afholdes 

generalforsamling en gang om året. 

 15 min  

  

  

88/21  

Orientering fra:  

a) Medarbejderrepræsentanter - Der er meget snak om retningslinjerne og de nye 

tiltag. Alle glæder sig til juleferie. 

- Glæder sig til at se Luciaoptoget mandag. Dejligt, at vi 

møder hinanden. 
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- Tirsdag var alle DLF til møde om skoleplanen. God 

oplevelse. Det er de samme tanker, der er i de 

forskellige afdelinger. 

- Hyggeligt arrangement med æbleskiver for SFO.  

- Trætheden melder sig i SFO, der er bekymring for at 

blive smittet 

- De gode intentioner med ture osv. er skrinlagt. 

b) Forældrevalgte - 7. kl keder sig i frikvarterene.  

 

c) Formanden Ingenting 

10 min  

  

  

89/21  

Orientering og drøftelse af SFO: 

Værdier og vision. 

Hvordan kan vi gøre det endnu mere 

attraktivt at gå i SFO? 

Der er en mål- og indholdsbeskrivelse for SFO’en.  

Der arbejdes med: 

- Børnenes sociale kompetencer.  

- Naturen. 

- Den fin- og grovmotoriske udvikling. 

- Lokalsamfundet: Plejehjemmet. Besøg på 

plejehjemmet og plejehjemmet på besøg på skolen. Det 

er rigtig godt at være sammen med de ældre 

mennesker. Samarbejde med Tennisklubben og 

Bordtennisklubben. 

- Arbejde med livsduelighed. 

 

Coronaen sætter en stop for mange aktiviteter lige i 

øjeblikket. 

Der har været stor glæde over de statslige 

trivselsmidler, som er blevet brugt til bl.a. udflugter, 

som børnene har været glade for. 

Grøn fløj har arbejdet med mange aktiviteter. 

Der er forskel på den Røde Fløj, hvor de små børn er og 

Grøn Fløj. De små børn har brug for at lære hinanden 

at kende og at være i deres egne grupper. 

 

Hvordan får vi endnu flere børn i SFO’en? Der var lige 

begyndt at komme flere børn – og det falder igen, hvis 

der er for lang en periode med Corona – hvor 

forældrene skal betale for et tilbud, man ikke får. 

Der er også begyndt at komme flere børn i SFO2. 

Der er fortsat 11 børn i Mini-SFO. De har brug for at 

være i et beskyttet tilbud. 

 

SFO har været drøftet i flere omgange.  

 

Vi kan trække tallene for antallet af børn. 

I 2012 var der 212 børn i SFO – nu er der omkring 170 

børn. 

Børnetallet på skolen er generelt faldet. 

Skolebestyrelsen ønsker en drøftelse af, hvordan vi får 

endnu flere børn i SFO. 

Det har betydet noget, at legepladsen er blevet 

forringet af, at der er blevet bygget en ny bygning – og 

dermed er der ringere vilkår på legepladsen. 
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Vi ønsker at styrke SFO’en. 

”Mål og Indholdsbeskrivelsen” bør revideres. 

 

Hvordan kan SFO-personalet bruge skolebestyrelsen til 

at få flere børn i SFO’en og få en mere attraktiv SFO. 

 

Medarbejderne vil gerne være med til at udvikle 

SFO’en.  

 

Emnet sættes på dagsordenen på SFO-møder – og 

personalet tager stilling til, hvordan skolebestyrelsen 

kan inddrages.  

 

Budgettet til SFO er meget lille.  

Det er positivt, at vi har en SFO2 og en Mini-SFO – 

også selv om de koster skolens budget penge. 

 

Det er en udfordring på andre af kommunens skoler. 

 

Det kan blive mere attraktivt, hvis SFO’en havde egne 

lokaler.  

 

Skolereformen har betydet, at skoledagene er blevet 

længere og får flere forældre til at vælge ikke at bruge 

SFO, fordi børnene kan gå hjem fra skole. 

 

Vi har en lang åbningstid på Hærvejsskolen, fordi vi har 

mange forældre, der pendler til arbejde og har brug for 

både tidlig og sen åbning. 

 

Åbningstid mellem jul og nytår. Det har vi ikke normalt, 

men pga. Corona kan vores børn ikke komme i pasning 

på en anden skole.  

 

Sættes på  næste møde. 

Susanne 20 min  

  

  

  

90/21  

Revidering af princip for klassedannelse 

ud fra et forslag om, at klasserne 

fortsætter udelte fra 6. klasse til 7. 

klasse. 

Princippet har været drøftet både i MED-udvalg og i 

udskolingsafdelingen. 

Drøftelse: 

-Hvis vi fortsætter med klasserne fra 6. til 7. klasse er 

holdningen blandt udskolingslærerne, at de vil være 

kede af ikke at kunne få lov til at starte op med deres 

egne klasser og skabe en ny kultur i klasserne. 

-Der er elever, som er glade for at være blandede, men 

der er også elever, der ville være mere trygge ved at 

være sammen med kammerater, de kender. 

-Det kan være en fordel at blande til nye 7. klasser. Det 

robustgør eleverne.  

-Nye klasser giver en mulighed for at få en ny rolle i en 

klasse. 

-Den uro, der er i 8 årgang i øjeblikket, behøver ikke at 

have noget at gøre med klassesammensætningen. 
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- Uanset hvad vi gør, så skal vi tænke på, at vi har at 

gøre med unge, der er i puberteten, der er en stor 

forandring i livet. 

- Udskolingen vil gerne være med til at forstærke det 

samarbejde, der er med mellemtrinnets 6. klasses 

lærere. 

- Man bør have et klassedannelsesmøde, hvor 

udskolingslærere og mellemtrinslærere i fællesskab 

danner klasser 

- Der bør være evalueringsmøder, når eleverne er i 

gang. 

- Det bliver ikke let, hvis Hovslunds eleverne skal 

komme ind i en klasse, som allerede er etableret.  

- Vi vil gerne arbejde mere med besøg mellem 

mellemtrin og i udskolingen. 

- Berit har lavet en undersøgelse blandt eleverne på 6. 

årgang - og flertallet af eleverne ønsker at blive delt i 

nye klasser. 

- Forældrene til eleverne på nuværende 7. årgang er 

blevet spurgt til skole/hjemsamtalerne – og der er et 

stort flertal af forældre, der giver udtryk for, at de er 

glade for udskolingen og de nye klasser. 

- Forældre fra skolebestyrelsen har forespurgt en del 

forældre, om de ønsker, at der skal dannes nye klasser 

efter 6. klasse. Der er flere tilkendegivelser fra disse 

forældre om, at de ønsker, at klasserne ikke bliver delt. 

- Før corona og forhåbentlig snart igen, var eleverne 

ofte sammen årgangsvis. De oplevede hinanden på 

tværs. Det er godt for eleverne, og de blev trygge ved 

hinanden.  

- Der er ikke primærgrupper længere, der er klasser 

med klasselærere i udskolingen. Primærgrupperne har 

været en udfordring for mange elever og forældre.  

- Der er en oplevelse af, at man mister forældrene, når 

man skifter til udskolingen. 

-Udskolingen vil gerne vise, at det kan lykkes, når man 

arbejder i klasser. 

- Udskolingslærerne vil rigtig gerne samarbejde, men 

de vil gerne have lov til at fortsætte med det, vi har nu, 

og så rette til forhold til forældrenes ønsker. 

 

Beslutning: Vi har 1 år til at finde en løsning, som både 

giver gode klasser med trivsel – og engagerede og 

tilfredse forældre. 

 

 

 

Pernille 15 minutter  

  

  

  

Pause med spisning 

10 minutter 

 

  

  



Mødedatoer: 

16.08.21 – 14.09.21 – 13.10.21 – 18.11.21 – 09.12.21 – 18.01.22 – 23.02.22 – 31.03.22 – 

02.05.22 – 14.06.22 

 

91/21  

Opsamling og overvejelser efter ”Walk 

Around”. 

Det var godt at være på rundtur i klasserne. 

Spændende og givtigt. Camilla gjorde et super godt 

arbejde. Måske kunne vi en anden gang have nogle 

spørgsmål til eleverne med. Spændende indretning i 0. 

kl.  

Det var første gang, vi var på besøg, og det vil vi gerne 

gøre igen. 

Godt, at vi kom ind i så mange forskellige klasser. Der 

herskede ro. De store børn (de unge) fylder meget i 

lokalerne. 

Tages op om 1½ år igen. 

Jørgen 10 minutter  

  

  

92/21  

Revision af princip for Skole-hjem-

samarbejde. 

 

Princip gennemgået, PR retter til. 

Pernille 20 minutter  

  

  

  

93/21  

Valg til skolebestyrelse Vi har fået en kandidat mere. Tina Fabricius. Lasse 

Fabricius bliver sup.  

Jørgen 10 minutter  

  

  

94/21  

Aftale dato for møde med 

støtteforeningen. 

8/2 2022, kl. 17.00 – 18.30. Vi inviterer Tina 

Brodersen. 

Pernille 10 minutter  

  

  

95/21  

Evt.  

10 minutter  

  

  

 Punkter til senere møder: 

Klassedannelse efter 6. årgang. 

SFO 

Revision af principper – hver gang når vi kan nå det. 

Princip for undervisningens organisering. 

Princip for indsamlinger og sponsorater. 

Værdiregelsæt 

Årshjul er vedhæftet:  

Bilag: 
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